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Protokół nr  IX/2025 

z obrad Sesji Rady Gminy Borzęcin 

z dnia 14 marca 2025r. 

 

 

 

Ad 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kossoń o godz. 14.00 otworzył IX – ą Nadzwyczajną 

sesję Rady Gminy Borzęcin witając Radnych, Pana Wójta, Panią Skarbnik oraz wszystkich 

oglądających nasze obrady.  

Przewodniczący poinformował, iż obrady sesji Rady Gminy Borzęcin są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Zgodnie z ustawą z dnia 8 marca 

1990 roku o samorządzie gminnym osoby, które pozostają na sali wyrażają zgodę na 

transmisję oraz rejestrację. Transmisja obrad jest dostępna w sieci Internet, natomiast 

nagrania z sesji będą dostępne w aplikacji eSesja i na stronie Urzędu Gminy.   

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 i 2 do protokołu. 

 

Obecni: 

1. Anna Choczyńska 

2. Sylwia Ducinowska 

3. Oliwier Hynek 

4. Justyna Jędryka 

5. Leszek kasjaniuk 

6. Paulina Kobyłecka 

7. Marek Kossoń 

8. Joanna Krzanowska 

9. Beata Małek 

10. Grzegorz Małek 

11. Aleksandra Michalec 

12. Paweł Oleksyk 

13. Maria Pilarska 

14. Andrzej Rędzina 

15. Tadeusz Żurek 

 

 Ad 2. Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś propozycje, bądź zmiany w kwestii porządku 

obrad, który został przesłany w zawiadomieniach, stanowi zał. nr 3 do protokołu, jak niżej.  

Nikt nie zgłaszał.  

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: ZA (15) 

Anna Choczyńska, Sylwia Ducinowska, Oliwier Hynek, Justyna Jędryka, Leszek Kasjaniuk, 

Paulina Kobyłecka, Marek Kossoń, Joanna Krzanowska, Beata Małek, Grzegorz Małek, 

Aleksandra Michalec, Paweł Oleksyk, Maria Pilarska, Andrzej Rędzina, Tadeusz Żurek 

 

Przewodniczący Rady odczytał wniosek Wójta dot. zwołania nadzwyczajnej sesji, o treści : 
 

      Zwracam się z uprzejmą prośbą o zwołanie na dzień 14 marca  2025 r., godz. 14oo (piątek) 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Borzęcin, której przedmiotem będzie podjęcie uchwał w 

sprawach: 

- przystąpienia Gminy Borzęcin do Stowarzyszenia „LGR Świętokrzyski Karp”,  

- przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji z przeznaczeniem   

  na dofinansowanie zakupu samochodu oznakowanego typu furgon patrolowy, 

- zmian w budżecie na rok 2025,  

- zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Borzecin na lata 2025-2037. 

 

Podjęcie uchwały o przystąpieniu Gminy Borzęcin do Stowarzyszenia „LGR 

Świętokrzyski Karp”, jest podyktowane skróceniem terminu na utworzenie Lokalnych Grup 

Rybackich w celu pozyskania środków unijnych na rozwój obszarów objętych ich działaniem. 

Natomiast uchwała w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia 

Policji z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu oznakowanego typu furgon 

patrolowy, przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa mieszkańców powiatu brzeskiego, w tym 

także mieszkańców gminy Borzęcin. 

Ponadto uchwała w sprawie zmian w  budżecie gminy na rok 2025  i zmian wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Borzęcin, zabezpieczy potrzebne środki na w/w działanie oraz na 

montaż kompensatorów energii biernej w budynkach stanowiących własność gminy Borzęcin.  

W związku z powyższym zwracam się z prośbą jak na wstępie. 

Ad 3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 a) przystąpienia Gminy Borzęcin do stowarzyszenia "LGR Świętokrzyski Karp", 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w powyższej sprawie. Poinformował, że 

powyższy temat był przedstawiony na posiedzeniu wszystkich komisji.  Zapytano, czy są jakieś 

pytania, uwagi do treści projektu. Nikt nie zgłaszał. 

 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia Gminy Borzęcin do stowarzyszenia "LGR Świętokrzyski Karp", 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) 

Anna Choczyńska, Sylwia Ducinowska, Oliwier Hynek, Justyna Jędryka, Leszek 

Kasjaniuk, Paulina Kobyłecka, Marek Kossoń, Joanna Krzanowska, Beata Małek, 

Grzegorz Małek, Aleksandra Michalec, Paweł Oleksyk, Maria Pilarska, Andrzej Rędzina, 

Tadeusz Żurek 

Uchwała nr IX/91/2025 została podjęta i stanowi zał. Nr 4 do niniejszego protokołu.  
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 b) przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji z przeznaczeniem 

na dofinansowanie zakupu samochodu oznakowanego typu furgon patrolowy, 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w powyższej sprawie. Zapytano, czy są 

jakieś pytania, uwagi do treści projektu. Nikt nie zgłaszał. 

 

Głosowano w sprawie: 

przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zakupu samochodu oznakowanego typu furgon patrolowy, 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) 

Anna Choczyńska, Sylwia Ducinowska, Oliwier Hynek, Justyna Jędryka, Leszek 

Kasjaniuk, Paulina Kobyłecka, Marek Kossoń, Joanna Krzanowska, Beata Małek, 

Grzegorz Małek, Aleksandra Michalec, Paweł Oleksyk, Maria Pilarska, Andrzej Rędzina, 

Tadeusz Żurek 

Uchwała nr IX/92/2025 została podjęta i stanowi zał. Nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

 c) zmian w uchwale budżetowej na 2025 rok. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w powyższej sprawie. Zapytano, czy są 
jakieś pytania, uwagi do treści projektu.  
Skarbnik - poinformowała, iż część zmian związanych jest z wcześniej podjętymi uchwałami. 
Przystępując do Lokalnej Grupy Działania „Świętokrzyski Karp”, będziemy musieli uiścić  
składkę  członkowską, która wynosi 0,4 zł od mieszkańca,  więc zabezpieczam na ten cel 5 
000 zł w dziale 1095. 
Z kolei  na Fundusz Wsparcia Policji wpłacamy 30 000 zł,  a wstępnie w budżecie  
mieliśmy zabezpieczone  20 000 zł. W związku z tym, że planowany był zakup samochodu 
osobowego oznakowanego, a nie furgonu, który jest droższy, dokładam 10 000 zł na Fundusz 
Wsparcia Policji. Dla zrównoważenia budżetu po stronie dochodów, wprowadzam dochody w 
kwocie 15 000 zł z tytułu odsetek od lokat i środków zgromadzonych na rachunkach. Na dzień 
dzisiejszy jest 60 000 zł odsetek od lokat, które nie były wprowadzone do budżetu, więc mogę 
te 15 000 zł  wykorzystać na zabezpieczenie tych wydatków. W związku z zakupem i 
montażem kompensatorów mocy biernej zabezpieczam kwotę 89 200 zł.  
Pan Kazimierz Sobota - w związku z tym, że stosujemy coraz więcej urządzeń 
energooszczędnych typu lampy ledowe, komputery, gdzie są tam zasilacze, te urządzenia 
generują tak zwaną moc bierną. Wcześniej się o tym nie mówiło, dlatego że zakłady 
energetyczne tej mocy biernej nie mierzyły, a my za tą moc bierną płacimy. Kilowatogodzina 
kosztuje 60 groszy, nic nie mówimy na temat dystrybucji tej mocy, która stanowi  2/3 tej opłaty 
za prąd. Mówimy o prądzie, że to jest koszt energii zużycia, a nie mówimy o tej drugiej części, 
czyli o dystrybucji i mocy biernej. Przy stosowaniu nowoczesnych rządzeń, moc bierna się 
generuje i te opłaty są wysokie. Przykładowo, budynek Urzędu Gminy w skali dwóch miesięcy 
generuje tą energię bierną na poziomie około 2.000 zł, w skali roku to 12 000 zł. Energia 
powstaje głównie tam, gdzie  dużo korzysta się z komputerów, z oświetlenia ledowego, które 
praktycznie jest już we wszystkich budynkach. Z tego tytułu mamy mniejsze zużycie energii, 
ale powstaje energia bierna. By  temu zapobiec, należy zamontować kompensatory mocy 
biernej. Według rozeznania przez p. Franciszka, koszt kompensatora to ok. 11 000 zł.  
Mamy kontakt z firmami, które mogłyby te urządzenia zainstalować, do każdego obiektu 
indywidualnie dobrać, oczywiście po przeanalizowaniu, ile tej mocy biernej się generuje. No 
ale to jest mimo wszystko, jak widzimy, jaki jest koszt, czy w urzędzie gminy,  czy powiedzmy 
w GOK-u, czy tu w tym budynku, w którym się znajdujemy, gdzie funkcjonuje GOPS. Więc na 
pewno jest to, że tak powiem, gra warta świeczki, bo praktycznie rzecz biorąc, w skali za rok 
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jesteśmy w stanie odrobić ten nakład, a ta moc się na bieżąco po prostu generuje. Myślę, że 
ten temat trzeba podjąć, bo widzimy, że pieniądze nam uciekają, a ich po prostu nie widać. 
Nie mówimy o nich, bo wszyscy się skupiają na cenie energii, a tu są te koszty, które płacimy 
i na to nie mamy wpływu też, bo dystrybutor energii jest nie do wybrania w przetargu. Jest to 
na naszym terenie Tauron, który zresztą obsługuje 1/3 Polski, i on musi być, z tej racji, że jest 
właścicielem sieci. Należy podjąć jakieś działania, żeby to zminimalizować. 
Skarbnik obecnie zostałoby zakupionych takich 8 kompensatorów,  do Urzędu Gminy w 
Borzęcinie, w budynku wielofunkcyjnym, w którym teraz się znajdujemy, w Regionalnym  
Centrum Rehabilitacji i Pomocy Społecznej, w trzech jednostkach oświatowych, czyli 
Przyborów, Bielcza, Borzęcin Górny i w budynku wielofunkcyjnym w Bielczy oraz Domu 
Ludowym w GOK-u. 
Łączny koszt planowany to jest 89 200zł. Taką kwotę wprowadzamy do budżetu i 
zabezpieczamy ją z wolnych środków, które powstały z oszczędności z ubiegłego roku. 
 

Głosowano w sprawie: 

zmian w uchwale budżetowej na 2025 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) 

Anna Choczyńska, Sylwia Ducinowska, Oliwier Hynek, Justyna Jędryka, Leszek 

Kasjaniuk, Paulina Kobyłecka, Marek Kossoń, Joanna Krzanowska, Beata Małek, 

Grzegorz Małek, Aleksandra Michalec, Paweł Oleksyk, Maria Pilarska, Andrzej Rędzina, 

Tadeusz Żurek 

 Uchwała nr IX/93/2025 została podjęta i stanowi zał. Nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

 d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Borzęcin na lata 2025-2037 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w powyższej sprawie. Poinformował, że 

projekt był omawiany na wszystkich komisjach, który został zaopiniowany pozytywnie. 

Zapytano, czy są jakieś pytania, uwagi do treści projektu.  

Skarbnik poinformowała, iż zmiany w wieloletniej prognozie wynikają ze zmian 

wprowadzonych w uchwale budżetowej, ponieważ musi być spójność między obydwoma 

uchwałami. Zwiększyliśmy przychody, wprowadzając wolne środki, to nie możemy tej zmiany 

wprowadzić zarządzeniem Wójta, tylko uchwałą Rady. Nie ma nowych przedsięwzięć ani 

nowych zadań wprowadzonych do wieloletniej prognozy. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Borzęcin na lata 2025-2037 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) 

Anna Choczyńska, Sylwia Ducinowska, Oliwier Hynek, Justyna Jędryka, Leszek 

Kasjaniuk, Paulina Kobyłecka, Marek Kossoń, Joanna Krzanowska, Beata Małek, 

Grzegorz Małek, Aleksandra Michalec, Paweł Oleksyk, Maria Pilarska, Andrzej Rędzina, 

Tadeusz Żurek 

Uchwała nr IX/94/2025 została podjęta i stanowi zał. Nr 7 do niniejszego protokołu.  
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Ad 4. Zamknięcie obrad sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Marek 

Kossoń o godz. 14.30 zamknął IX sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 14 marca 2025 roku. 

Podziękował za obecność.  

 

 

  Protokolant:                                                                             Przewodniczący Rady 

   Anna Czuj                                                                                    Marek Kossoń          


